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Protokół nr XXII / 16 

z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 28.12.2016r. 

 
 

1. Otwarcie obrad XXII Sesji Rady Gminy Brody. 

O godz.900   Przewodniczący Rady p. Lech Kossak otworzył obrady XXII Sesji Rady Gminy 
Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 14.  
Rada jest władna do podejmowania uchwał. 
Radnym nieobecnym usprawiedliwionym był p. M. Rubin. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 
Zaproponował po pkt 3 udzielić głosu przedstawicielom Nadleśnictwa, którzy  omówią projekt 
uchwały w spr. wyrażenia opinii dot. wniosku Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w 
Zielonej Górze o pozbawienie ochronności lasów, które uznane są za ochronne oraz o 
uznanie lasów za ochronne. 

Porządek obrad z powyższą zmianą  przyjęty został jednogłośnie. 

2. Przyjęcie protokołu z XXI sesji. Rady Gminy Brody. 

Do protokołu radni nie zgłaszali uwag. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Przedstawiciel Lasów Państwowych p. Dariusz Miernik omówił projekt uchwały w spr. 
wyrażenia opinii dot. wniosku Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Zielonej Górze o 
pozbawienie ochronności lasów, które uznane są za ochronne, oraz o uznanie lasów za 
ochronne.   

M. Tracz spytał co znaczy ochrona, co się z tym wiąże, co można na tym terenie robić. 

Przedstawiciel Nadleśnictwa stwierdził, że na terenie gminy  Brody będzie 140 ha 
uznanych za ochronne. Ma to poprawić funkcję retencyjną. Nie będzie żadnych utrudnień dla 
osób trzecich. Jedyne utrudnienie, to  przy wyłączeniu gruntów z produkcji opłaty są wyższe. 

3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

Wójt przedstawił informację na piśmie.. 

R. Janczewski  - prosi o więcej informacji na temat spotkania dot. pałacu Bruhla. 

Wójt – były dwa spotkania – w Zielonej Górze oraz w pałacu w  Brodach.  
W spotkaniu  uczestniczył Wicewojewoda lubuski, Konserwator Zabytków, właściciel pałacu, 
przedstawiciel fundacji.  Tematem było wypracowanie konsensusu w taki sposób, by 
wniosek, który złożyła fundacja nie trafił na przeszkody. 

R. Janczewski – odnośnie skomunalizowania parkingu przy przejściu granicznym. 

Wójt – kiedyś chcieliśmy przejąć parking lecz nie wyrażono na to zgody. Proponowano tylko 
przejęcie słupa. 
Obecnie chcemy ponowić prośbę. Oni wyrażają chęć wydzierżawienia. 

M. Tracz prosi o rozszerzenie pkt 3,6,11,19,25,28. 
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Wójt  
-  pkt 11   na zebraniu członków Stowarzyszenia Lubuskiej Rybackiej Lokalnej Grupy 
Działania  podjęto uchwałę  o likwidacji Stowarzyszenia ze względu na brak środków 
finansowych. 
- pkt 3 i 28  dot. świetlicy w Brodach.  Chcąc złożyć wniosek musimy mieć dokumentację lub 
plan  funkcjonalno – użytkowy.. 14.12.2016r. w Forst odbyło się podpisanie listu intencyjnego 
w sprawie realizacji projektu w ramach INTERREG  Brandenburgia – Polska 2014 – 2020 
„Zachować i Rozwinąć” rewaloryzacja historycznych przestrzeni krajobrazowych oraz kultury 
budownictwa dla Europejskiego Związku Parków Łużyckich w kontekście wspólnej strategii 
turystycznej dla m.Forst i Gminy Brody.  
Projekt obejmuje remont świetlicy w Brodach Nabór wniosków do 15.01.2017r. Na początku 
kwietnia  odbędą się kwalifikacje. Jeżeli zostaniemy zakwalifikowani to realizacją będzie do 
2020r. 
- pkt 6 
Ministerstwo Rolnictwa zmieniło wykaz dokumentów potrzebnych do złożenia wniosku do 
PROW, w związku z tym do wniosku na budowę sieci wodno -  kanalizacyjnej. w Datyniu 
musimy poosiadać dodatkowe dokumenty. Na spotkaniu uzgodnili , co musi być złożone 
wraz z wnioskiem by był kompletny 
-pkt 19  
14 grudnia podpisano umowę ze  spółką  FENIKS  na dowóz dzieci do szkoły, 
- pkt 25 
19 grudnia w Żarach, uczestniczył w szkoleniu dot. zasad pisania wniosków na tzw. małe 
projekty. 

M. Tracz spytał na jakie małe projekty. 
Wójt przedstawił na jakie projekty i zasady jakie należy spełnić . 

M. Tracz – czy osoba zajmująca się pozyskiwaniem środków w Urzędzie będzie wspierała 
stowarzyszenia przy pozyskiwaniu środków? 

Wójt – jest zgoda na pomoc pracownika w pisaniu  wniosków, ale ta osoba nie będzie 
odpowiedzialna za ich rozliczanie. Pracownik może wspierać doradztwem. 

M. Tracz – gdy sołectwo będzie potrzebowało pomocy czy gmina ich wesprze? 
Wójt – odpowiedział, że tak. 

M. Rudnicki – jaki projekt jest opracowywany, by uzyskać środki z Euroregionu? 
Wójt – będzie składany wniosek  na seminarium parkowe. 

M. Rudnicki – podziękował radnym za to, że przychylili się do wniosku, by w sprawie 
świetlicy w Brodach poczekać na opinię mieszkańców. 

L. Kossak – prosi o rozszerzenie pkt 7 

Wójt -   spotkał się z Dyrektorem Z.D.W, poruszył sprawę przebudowy drogi w Grodziszczu z 
uwzględnieniem budowy chodnika.  Nie wyklucza, że gmina dołączyła by się do kosztów. 
Dyrektor zapewnił, że będzie miał to na uwadze. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady 
- w urzędzie gminy podpisywał uchwały podjęte na poprzedniej sesji 
- 19.11.2016r. uczestniczył w Święcie Niepodległości 
- 17.11.2016r. był obecny na debacie ds. bezpieczeństwa 
- 21.11.2016r.oraz 12.12.2016r. uczestniczył w posiedzeniach komisji oświaty 
- 22.11.2016r., 5.12.201r., 14.12.2016r.      ‘’                           komisji budżetu 
- 23.11.2016r. 13.12.2016r.                        ‘’                           komisji mienia komunalnego 
- 20.12.2016r. w Urzędzie Gminy ustalał porządek obrad dzisiejszej sesji. 
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R. Janczewski – komisja oświaty obradowała dwukrotnie, wnioski radni otrzymali w 
materiałach sesyjnych. 

M. Tracz- komisja budżetu odbyła 3 posiedzenia, których głównym, tematem był budżet na 
2017r. 

M. Kowalski – komisja mienia komunalnego spotkała się 2 razy. Analizowano projekty 
uchwał, zapoznano się z informacją radnego powiatu dot. remontu dróg na naszym terenie. 
 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- skargi na nieprawidłowości w zakresie działania Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Brodach 

Pani Sekretarz zgłosiła zmiany w podstawie prawnej. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i prosił o jej przegłosowanie. 
Za uchwałą głosowano jednogłośnie (14). 
 
- zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za uchwałą głosowano jednogłośnie (14). 
 
- wyrażenia opinii dot. wniosku Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Zielonej  
  Górze o pozbawienie ochronności lasów, które uznane są za ochronne oraz o 
  uznanie lasów za ochronne. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały 
Za uchwałą głosowało 12 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
- wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę gruntów, 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały 
Za uchwałą głosowano jednogłośnie (14). 
 
- organizacji wspólnej obsługi przez Zespół Szkół w Brodach 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały 
Za uchwałą głosowano jednogłośnie (14). 
 
- powołania stałych komisji Rady Gminy, ustalenia zakresów ich działania i składów  
  osobowych 

Przewodniczący Rady – ustalono wcześniej, że skład osobowy komisji będzie wynosił  
9 osób. Dzisiaj  1  radny jest nieobecny więc jedna komisja będzie miała skład 8 osób.  
Na następnej sesji można uzupełnić skład  tej komisji. 
Wszyscy radni wyrazili zgodę na uczestnictwo w poszczególnych komisjach. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie składu komisji społecznej. 
Za – głosowano jednogłośnie (14). 

Przewodniczący Rady zaproponował do komisji budżetu pana Mariana Kowalskiego , który 
wyraził zgodę. 
Radni jednogłośnie zatwierdzili kandydaturę M. Kowalskiego do komisji budżetu. 

Zgłaszano kandydatury na przewodniczących komisji.: 

- Komisji Społecznej 

B. Matyasik zgłosiła  p. Mariana Kowalskiego.( wyraził zgodę) 
Za kandydaturą głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
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- Komisji Budżetu  

M. Maszkowski zaproponował p. Marka Tracza  ( wyraził zgodę) 
Za kandydaturą głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Wójt proponuje zmianę nazwy Komisji Społecznej na Komisja Oświaty, Spraw Społecznych i 
Porządku Publicznego oraz dodanie do zakresu działalności tej komisji  pkt i, j, z działalności 
Komisji Budżetu tj. i) sporządzanie i  przedstawianie radzie rocznych sprawozdań z 
działalności komisji, j) współpraca zagraniczna 

M. Rudnicki – zmiany w zakresie działań komisji może uznać za zasadne, natomiast nazwę 
by pozostawił. 

J. Falkiewicz –nazwa zaproponowana przez Wójta jest bardziej adekwatna do zakresu 
działań tej komisji. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmianę nazwy na Komisję Oświaty, Spraw 
Społecznych i Porządku Publicznego. 
Za wnioskiem głosowało 10 radnych, 1 był przeciwny, 3 wstrzymało się od głosu. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie (14). 

- zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2016r.  

Zmiany przedstawiła pani Skarbnik na wcześniejszym spotkaniu z radnymi. 

M. Tracz spytał jaką kwotę potrzeba do zamknięcia inwestycji w Zasiekach. 

Pani Skarbnik – inwestycja zamknie się kwotą 406 tys.zł. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14). 

- ustalenie wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2016 
  oraz  planu finansowego tych wydatków. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie (14) 
 
- uchwały budżetowej Gminy Brody na 2017r. 

- uchwalenia WPF Gminy Brody na lata 2017 – 2027. 
 
Pani Skarbnik oznajmiła, że w roku 2017 będzie budżet deficytowy  
Projekt budżetu został przedstawiony w terminie. RIO wydała opinię pozytywną. 
W roku 2017 będą realizowane dwie inwestycje: 
- budowa sieci wodno- kanalizacyjnej w Datyniu 
- przebudowa ul. Wolności, ul. Szkolnej i Placu Zamkowego. 
Do budżetu na 2017r. ujęto wszystkie wnioski dot. budżetu wypracowane przez komisje. 

Komisja budżetu wnioskowała : 
-  o zmianę zapisu w dz.921-kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zamiast 
   aktualizacja gminnej ewidencji zabytków ma być weryfikacja, 
-  w wydatkach- Dział 700 w Gospodarce mieszkaniowej zaproponowano wykreślenie 
   zapisu „zakupu pieca co” dla ośrodka zdrowia w Brodach.  

Przewodniczący Rady spytał radcy prawnego czy te zmiany powinny być osobno 
przegłosowane. 
Radca prawny stwierdził, że nie. 
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M. Tracz – zaplanowana jest renowacja bramy i ściany obok, czyją własnością jest ściana? 

Przewodniczący Rady – proponuje wykreślić zapis „ściany” ponieważ jest ona własnością 
prywatną.  

M. Tracz – określony jest termin remontu budynku (dawnej świetlicy w Brodach) na lata  
2017 – 2018, natomiast Wójt mówił o latach 2018 – 2019. 

Pani Sekretarz – jeżeli wniosek uzyska akceptację to trzeba będzie zrobić dokumentacje, 
proponuje ten zapis pozostawić. 

Wójt – również jest za pozostawieniem, ponieważ w ramach INTERREG będą oceny 
wniosków  

Pani Skarbnik – w WPF remont świetlicy w Brodach jest ujęty na lata 2018 – 2019 i niech 
tak pozostanie. 

Wójt – poprosił o przyjęcie projektu budżetu. Czekają nas dwie duże inwestycje i kilka 
małych. Chce, by wspólnie przyjąć budżet i w przyszłym roku go realizować. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i prosił o przegłosowanie. 
Za podjęciem uchwały budżetowej głosowano jednogłośnie (14). 

Za podjęciem uchwały dot. uchwalenia WPF głosowano jednogłośnie (14). 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

Interpelację dot. funkcjonowania  lekarza rodzinnego w Brodach odczytał i  złożył na piśmie 
radny p Ryszard Łyczakowski. 
 
Zapytania zgłosili: 

M. Tracz . 
- jak wygląda sytuacja w firmie Ekorecylking, czy wiemy ile jest odpadów, ile utylizowano, ile 
  przywieziono. 
- jakie będą koszty zatrudnienia na terenie gminy skazanych 
- dlaczego goniec zatrudniony w Urzędzie nie roznosi rachunków za wodę. 

M. Maszkowski –wnioskuje o interwencję w spr. naprawy zjazdu z drogi głównej do sklepu w 
Bieczu. 

M. Rudnicki – Wójt zobowiązał się do spotkania z organizacjami pozarządowymi, jaki jest 
termin spotkania 

Wójt odpowiedział, że spotkanie odbędzie się w połowie stycznia 2017r.  

T. Kuczkowski odczytał i złożył wniosek mieszkańców J. Dolnych dot. zmiany nawierzchni 
drogi  

Wójt – J. Dolne mają układ ruralistyczny i podlega opinii konserwatora zabytków.. 
Dzięki staraniom asfalt skończy się tak jak teraz jest, a miała być cała droga  z kostki 
brukowej. Odpowiedź zostanie udzielona . 
 
10. Wolne wnioski  - nikt nie zgłaszał. 

11. Zamknięcie obrad Sesji 
 
O godz. 1155 Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XXII Sesji Rady 
Gminy Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 


